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OFI:s remissvar på rapporten Uppdrag att föreslå lättnader på byggkraven för 
studentbostäder 

Offentligägda folkhögskolors intresseorganisation, OFI, inkommer härmed med yttrande över 
Boverkets rapport 2024:9 Uppdrag att föreslå lättnader på byggkraven för studentbostäder. 

Offentligägda folkhögskolors intresseorganisation, OFI, organiserar och företräder 42 
folkhögskolor med regioner som huvudmän och är en intresseförening.  

Kommentarer och synpunkter på rapporten 

OFI välkomnar förslaget om att i 1 kap. 4 § plan- och bygglagen införa en ny definition av 
begreppet studentbostad där man lägger till folkhögskola. Däremot vill vi att man omformulerar 
texten så att det inte bara ska gälla byggnader där det bor elever som studerar på 
eftergymnasiala kurser. Flera av folkhögskolans kurser är inte eftergymnasiala utan på 
grundläggande eller gymnasial nivå. OFI:s uppfattning är att samtliga bostäder på 
folkhögskolornas internat definieras som studentbostäder, oavsett på vilken kurs som personen 
som bor på internatet går.  

40 av total 42 folkhögskolor med region som huvudman erbjuder internatboende för sina 
deltagare och är en central del av folkhögskolan som rikstäckande utbildningsform. Detta 
innebär ett stort behov av underhåll och gör det allt svårare med kostnadstäckningen för internat 
mot bakgrund av nivån på statens anslag till och regionernas medfinansiering av folkhögskolan. 
Andelen deltagare på folkhögskola som bor på internat minskar då kostnaderna blir för höga för 
deltagarna. 

OFI välkomnar generellt alla de förslag som kan innebära ett ökat byggande av och en ökad 
ändring av befintliga byggnader till studentbostäder. Fler kan därmed få möjlighet att bo och 
studera på folkhögskola.  
 
För många personer med funktionsnedsättning är folkhögskolan det enda reella 
utbildningsalternativet och tillgången till internat nästan en förutsättning för att de ska kunna 
börja studera. En hög andel av de boende på folkhögskola har funktionsnedsättning. Men i flera 
av Boverkets förslag som ges känner OFI en oro som man bör ha i beaktande när man utformar 
ett nytt regelverk. Flera av förslagen minskar de krav på vad som ska gälla för personer som har 
en funktionsnedsättning. OFI vill verkligen betona att vi motsäger oss förslag på lättnader på 
byggkraven som på något sätt minskar möjligheten att bo och studera för den grupp som kanske 
har de största behoven av utbildningsformen; personer med funktionsnedsättning.  



Finansiering av deltagares möjlighet att bo på internat för personer med funktionsnedsättning 
behöver säkerställas. Dessa behov aktualiseras av Boverkets förslag. Inte minst berörs 
folkhögskolor som i stor utsträckning vänder sig till personer med funktionsnedsättning och, på 
grund av högt söktryck, med planer på utbyggt internat. Dessa skolor skulle då få relativt höga 
byggkostnader. För att trygga en långsiktig finansiering av folkhögskolornas möjligheter att starta 
eller utöka befintligt internat föreslår OFI att regeringen prövar frågan om ett införande av 
investeringsstöd till folkhögskolorna för nyproduktion och ombyggnad av internat.    
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